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KKTSZ TÁJÉKOZTATÓ 

2023. szeptember-október 

 

I. Választói gyűlés – október 19 

 

A KKTSZ küldöttválasztási és tisztújító gyűlését október 19-én, az MGYK 

székházában tartotta. A program ezúttal is a technikai teendők ismertetésével kezdődött. A 

levezető elnök ismertette a választói gyűlés feladatát, megtartásának, érvényességének 

feltételeit, majd a küldöttek megválasztották a jegyzőkönyvvezetőket, hitelesítőket, a 

szavazatszámláló bizottság és a választási bizottság tagjait. 

 

A levezető elnök még mielőtt visszatekintett volna a ciklus legfontosabb eseményeire, 

napirend előtti bevezetőjében, Serhalné dr. Juni Emíliára emlékezett. „Elvesztése különösen fájó 

és személyes volt; máig hiányzik nekünk” – idézte fel a kolléga alakját. Ezt követően köszönetet 

mondott négyéves munkájáért a hivatalnak, az elnökségnek, az etikai-, és felügyelő 

bizottságoknak, hangsúlyozva, hogy a tisztségviselők a szervezet és a hivatás érdekében szabad 

idejük rovására is sokat dolgoztak, tettek. A lezáruló ciklus értékelése során felidézte a 2019-es, 

„szándékoltan ambiciózus” célokat. „Micsoda négy év volt ez!” - folytatta. „Voltak bőven 

terveink, de sejtelmünk sem lehetett arról, hogy mennyi időt veszítünk majd el a pandémia miatt”. 

A kulcskérdések között a létszám, a bér és az oktatás kérdésének napirenden tartását sorolta fel. 

A legfontosabb célok elérését az elmúlt négy év egyeztetései, a módszeres szakmai konzultációk 

és a folyamatos lobbytevékenység szolgálta – folytatta – és ezeknek számos területen érezhető 

is lett az eredménye.  

 

A bérrendezés témájára térve megjegyezte, hogy a korábbi, három lépésben történő 

bérkorrekcióhoz ösztöndíj is kapcsolódott a szakgyógyszerész-képzés előmozdítása érdekében. 

Ezt 2023-ban újabb rendezés követte, ugyancsak három lépésben. „Mondhatjuk, hogy ezzel 

helyünkre kerültünk - és nemcsak anyagi értelemben, hanem szakmailag és a státuszunkat 

tekintve is” – állapította meg. Szükségesnek tartotta hozzá tenni, hogy a bérrendezés kapcsán 

megjelentek olyan vélemények is, amelyek szerint a magasabb illetmény „elszipkázza” a 

közforgalomból a gyógyszerészeket. „Ez nem így van” – állította Süle András –, „és ez 

tényszerűen is igazolható”. A kórházi gyógyszerészek száma régóta, már a béremelés előtt is 

hasonló ütemben emelkedő tendenciát mutatott; az Unióban százalékosan Magyarországon volt 

a legmagasabb - magyarázta. A növekménynek köszönhetően fiatalodott is a tagság - amit a 

jövőre nézvést fontosnak tartott. Szerinte „a versenyképes bér azt jelenti, hogy szabadon lehet 

érdeklődés és tehetség szerint választani”. 

 

Az oktatás helyzetének rendezéséről elmondta, hogy az egyetemekről minden évben egyre több 

gyógyszerész jön ki; az idei felvételi alapján is a több gyógyszerészt képeznek. Fontosnak 

tartotta a toborzás munkájának megerősítését. Ennek eszköze lehet az állásbörzéken való 

megjelenés, az Educatio Szakkiállításon való részvétel és a toborzás a gimnáziumokban. Erre 

lehet tervet építeni – utalt a feladat megtervezésének szükségességére. 

A Covid miatti, megkerülhetetlen helyzetet úgy értékelte, hogy bár a járvány és a távoktatás miatt 

a képzésből is csaknem két év esett ki, de pozitív hozadékként említette, hogy a járó- és 
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fekvőbeteg-ellátásban a közforgalomban és kórházakban dolgozó gyógyszerészeket egyaránt 

előtérbe állította mind a közvélemény előtt, mind pedig a szakmai hálózat építésében. 

 

Szakmai céljaink elérése érdekében az elmúlt négy évben közvetlen és élő kapcsolatokat 

igyekeztünk kialakítani a döntéshozókkal és a fenntartóval is – utalt Süle András az egészségügyi 

irányításban folytatott lobbytevékenységre. Ezt sikeresnek tartotta. Takács Péterrel - országos 

kórházi főigazgató-helyettesként és később, államtitkári megbízatása során is - többször zajlott 

személyes egyeztetés, így lehetőség nyílt a hivatás céljait ismertetni és az állami egészségügyben 

elérhető hasznát, a kollégáknak a betegek gyógyításához való hozzájárulását bemutatni. Úgy 

látta, hogy az államigazgatásban létezik egy általános vélemény, amely szerint „meg kell állítani 

a pazarlást a kórházakban”, ezért az érvelésben súlyt helyezett a megfelelő gyógyszeres terápia 

direkt és közvetett előnyeire. A döntéshozók kedvezően fogadták a KKTSZ javaslatait például 

az EESZT-hez való hozzáférés ügyében, de a hivatás jövőképének - akár jogszabályban való 

rögzítése - kapcsán is. A kompetenciák és a döntési jogkörök többszöri áthelyezése, a 

döntéshozók személyének változásai azonban jelentősen akadályozták a folyamatos munkát. 

Többször felhívtuk a figyelmet a túlzó centralizálás veszélyeire – folytatta Süle András a 

problémák felsorolását. Az NNK vezetőjével jó munkakapcsolatot sikerült kialakítani – zárta a 

szakmai érdekérvényesítési erőfeszítések ismertetését –, és ebből táplálkozott a gyógyszerészi 

vakcináció terve, ami azonban megosztó kérdésnek bizonyult. „Reméljük, lesz folytatása, és 

mérhető népegészségügyi eredményekkel jár” – tette hozzá a témához. 

 

„Sikerült a Közbeszerzési Ellátási Főigazgatósággal is párbeszédet kialakítani” – sorolta az 

elnök tovább a hálózati kapcsolati eredményeket. „Az új tenderekben több észrevételünk, 

véleményünk is megjelent. Sikerült a rendszerbe bevinni azt a véleményt, amely szerint az 

egynyerteses tenderek hátrányosak az ellátásbiztonság és az árképzés szempontjából egyaránt.” 

 

Jelentős eredménynek tartotta, hogy elkészült a speciális finanszírozású gyógyszerekre 

vonatkozó felmérés. Ebben a kollégák kimutatták az adminisztratív terhek mértékét, ami egy 

ember teljes munkaidejét is kiteheti. 

 

A jelenleg is folyamatban lévő munkálatok között a módszertani levelek frissítését említette 

meg; köztük a betegágy melletti gyógyszerészi tevékenység szabályozását. Az anyag 

összeállítása közel áll a véglegeshez – jelezte. 

 

A jelenhez érve elmondta, hogy minden valószínűség szerint az elektronikus betegtájékoztatót - 

általános bevezetése előtt - a kórházakban kívánják tesztelni, így várhatóan ez nemcsak 

nemzetközi szinten, hanem nálunk is így történik majd. Megismételte a korábbi véleményt, 

amely szerint „az iparági nyomás komoly adatkezelési félelmeket, aggályokat vet fel”. 

Beszámolt arról is, hogy konszenzus született Brüsszelben az egyedi kiszerelési egységeken 

megjelenő vonalkódról. Ennek segítségével a gyógyszer az eredeti másodlagos csomagolás 

nélkül is azonosítható. Ütemezetten tervezik bevezetni a rendszert. A nemzetközi eredmények 

között említette meg a posztgraduális gyógyszerészképzésben a megszerzett pontok kölcsönös 

elismerhetőségét, aminek rendszere kialakult és elindult. 

 

Visszatérve a kamarai munkához, a folytatásban szükségesnek látta a fiatalok erőteljesebb 

bevonását. Zászlónkra tűztük a transzparens működést – folytatta a jelen feladatainak 

felsorolását. Reflektálva arra, hogy az „FB-csoportban időről-időre felmerül az örök kérdés: Mit 

tesz értünk a kamara?”, fontos feladatnak tartotta, hogy a vezetőség folyamatosan tájékoztassa 

munkájáról a tagokat; érdemi és élő tájékoztatást nyújtson. Ennek egyik eszköze a havi 
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tájékoztató, a másik az egy éve működő saját weboldal. „A folytatásban szeretnénk még 

hangsúlyosabbá tenni a kommunikációt, akár videós üzenetekkel is” – vázolta az elképzelést. 

Szólt arról is, hogy „nem megyünk el szó nélkül a szobában lévő elefánt mellett” – értve ez alatt 

a kiszervezés igencsak nagyméretű és súlyos problémáját. Elismételte az előző közgyűléseken 

elhangzott véleményét, amely szerint „Azon leszünk, hogy vívmányainkat ne csak megtartsuk, 

hanem tovább gyarapítsuk.” 

 

Látott tennivalót az asszisztensek erőteljesebb bevonása terén is – ebben eddig nem jutottunk 

előbbre – értékelte a helyzetet. Egy koordináltabb, a szervezeteket és a kollégákat is jobban 

összekapcsoló munkára van szükség, ami a szakdolgozói kamara részéről is 

eredményorientáltabb megközelítést igényel - állapította meg. 

Végül bemutatott egy listát a következő ciklus feladatairól. Ebben sok célkitűzés, vállalás 

szerepelt. Ezek közül a járóbeteg-szakellátásban való fokozottabb részvételt emelte ki és a 2024-

ben elinduló „Európai Kórházi Gyógyszerészek Napját” márciusban, amelyhez a KKTSZ is 

csatlakozni fog. 

 

Az értékelést követően a leköszönő elnökségi tagok 4-4 percben foglalták össze gondolataikat 

az elmúlt időszakról, saját feladataikról és arról, hogyan látják a jövőt. Az FB és az Etikai 

Bizottság elnöke is szót kapott. Ezt követően az alelnök-jelöltek és az elnökségi tagságra jelöltek 

kaptak lehetőséget a megszólalásra. 

Ez után Pongrácz Gábor hivatalvezető ismertette az országos küldöttválasztás szabályait, Süle 

András pedig az érvényes szavazás formai követelményeit, amelyeknek megfelelően megtörtént 

az új tisztségviselők és az országos küldöttek megválasztása. 

A szavazás eredménye itt olvasható: 

https://korhazigyogyszereszek.hu/editor_up/Aktualis/2023/20231019/OVB_tajekoztatas_2023

1120.pdf  

 

II. KKTSZ hírek 

 

Felterjesztés kitüntetésre 

Dr. Czakó Erika gyógyszerészt a pályakezdő gyógyszerészek hivatás iránti elkötelezettségének, 

szakmai fejlődésének és eredményes gyakorlati tevékenységének elismeréseképpen Pro Praxis 

Pharmaciae díjra, dr. Iványiné dr. Cseh Ibolya gyógyszerészt a gyógyszerészi pálya szeretetéért, 

kiemelkedő szakmai tevékenység elismeréseként, példamutató életművéért, nyugállományba 

vonulása alkalmával Tantus Amoris Operi Pharmaciae díjra terjesztette fel a KKTSZ elnöksége 

az Országos Elnökség felé. 

 

Sikeresen pályáztak a Than Károly ösztöndíjra 

A Rezidens Támogatási Program keretében beérkezett pályázatok elbírálását követően az OKFŐ 

Humánerőforrás-fejlesztési Igazgatóság tájékoztatása alapján a kórházi-klinikai 

szakgyógyszerészképzésre benyújtott, valamennyi érvényes pályázat elfogadásra került. Így idén 

összesen 26 új szakgyógyszerészjelölt kezdheti el a Than Károly ösztöndíj támogatásával 

posztgraduális tanulmányait. 

 

Októberben Süle Andrást a Semmelweis Egyetem Korányi Frigyes Szakkollégiumának hallgatói 

kötetlen kerekasztal-beszélgetésre hívták, amelyen gyógyszerész- és orvoshallgatókkal 

beszélgettek arról, hogy merre is tart a klinikai gyógyszerészet itthon és külföldön. 

 

  

https://korhazigyogyszereszek.hu/editor_up/Aktualis/2023/20231019/OVB_tajekoztatas_20231120.pdf
https://korhazigyogyszereszek.hu/editor_up/Aktualis/2023/20231019/OVB_tajekoztatas_20231120.pdf
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Jogérvényesítés szakmai szemmel 

A Szellemi Tulajdon Nemzeti Hivatala és a Nemzeti Adó és Vámhivatal közös jogérvényesítési 

konferenciáját szeptember 19-20. között rendezték meg. A konferencia első napja az IP 

(intellectual property - szellemi tulajdon) jogérvényesítés aktuális problémáin belül a vagyoni 

hátrány témájáról szólt. A konferencia második napját idén is a gyógyszerhamisítás témájának 

szentelték, rendhagyó módon, a közönség bevonásával. A panelt lezáró kerekasztal-beszélgetés 

konklúziói – a szervezeti nehézségekre nyújtott javaslatokon túlmenően - rámutattak a 

gyógyszerhamisításhoz kapcsolódó megfelelő kommunikáció és érzékenyítés fontosságára is. 

A konferencián Tátrai Tibor képviselte a KKTSZ-t. A vele készült interjút itt olvashatják: 

https://korhazigyogyszereszek.hu/gyogyszerbizt_202309.html  

Az SZTNH beszámolója: https://www.sztnh.gov.hu/hu/hirek/sztnh-hirek/hirek-

esemenyek/jogervenyesites-szakmai-szemmel  

 

 

III. MGYK hírek 

 

Az MGYK november 24-re szakmai napot szervez a Benczúr Hotelben. Ezen a napon tartják 

a novemberi elnökségi ülés, valamint ekkor kerül majd sor a kitüntetések átadására is. A Kiváló 

Gyógyszerészi Gondozási és a Kiváló Gyógyszertári Asszisztensi Díjak jelöltjeiről a TEÉ dönt 

majd úgy, hogy a díjak átadására a szakmai napon sort lehessen keríteni. 

A program a novemberi GYH 18. oldalán található. 

 

A gyógyszerészek gyógyszertári személyes jelenlétével kapcsolatos aláírásgyűjtés 

eredményéről augusztus 27-én dr. Hankó tájékoztatta dr. Pintér Sándor belügyminisztert. 

Emlékeztetett, hogy az aláírások validitásának FB általi ellenőrzését követően a 4368 aláírásból 

összesen 4147 aláírás bizonyult szabályszerűnek. „Ez a szám nagyjából kétharmada a 

közforgalomban működő gyógyszerészeknek” – mondta az elnök. Szeptember 22-én minden, az 

aláírással kapcsolatos személyes adatot töröltek. 

 

Hankó Zoltán elnök az ügyeleti szabályozással kapcsolatos, az alapellátási orvosi ügyeletek 

átszervezésére tekintettel átdolgozott kamarai javaslatot, valamint a vis maior helyzetek 

kezelésére vonatkozó előterjesztést megküldte az NNGYK vezetőjének, gyógyszerészeti 

helyettesének és az országos tisztifőgyógyszerésznek. 

 

Szeptember 26-án a Kamara székházában miniszimpóziumra került sor, ahol három, a 

gyógyszertárakkal, az alkalmazott gyógyszerészek és az asszisztensek helyzetével kapcsolatos 

felmérés eredményeit ismertették az előadók, illetve vitatták meg a részvevők. Ezt követően dr. 

Hankó ismertette a Heves vármegyei gyógyszerészek kezdeményezésére, az NMS Hungary által 

1000 fő megkérdezésével végzett, országos, reprezentatív felmérés főbb adatait. A felmérés célja 

a lakosság patikalátogatási szokásainak, preferenciáinak és a gyógyszertárak szolgáltatásaival 

kapcsolatos vélemények felmérése volt. Részletes beszámoló a GYH novemberi számában 

olvasható: https://www.mgyk.hu/a-gyogyszereszi-hirlap-novemberi-szama3.html  

 

Ugyancsak a GYH novemberi számában jelent meg az MGYK javaslata az expediáláshoz 

kapcsolódó vis maior helyzetek gyógyszertári kezelésére. 

 

Szeptember 2-án első alkalommal került megrendezésre az MGYK Ifjúsági Állandó 

Bizottságának (IFÁB) szervezésében a Fiatal Gyógyszerészek Találkozója Budapesten. 

https://korhazigyogyszereszek.hu/gyogyszerbizt_202309.html
https://www.sztnh.gov.hu/hu/hirek/sztnh-hirek/hirek-esemenyek/jogervenyesites-szakmai-szemmel
https://www.sztnh.gov.hu/hu/hirek/sztnh-hirek/hirek-esemenyek/jogervenyesites-szakmai-szemmel
https://www.mgyk.hu/a-gyogyszereszi-hirlap-novemberi-szama3.html
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Workshopjában a gyógyszerészi hivatás, különösen a kiégés és a motiváció került fókuszba. 

Csúcspontja a városnéző hajózás volt a Dunán. 

 

 

IV. Sajtó 

 

A szeptemberi Gyógyszerészi Hírlapban interjú jelent meg Hankó Zoltánnal, amelyben kitért 

a kórházi gyógyszertárak kiszervezésére is. 

 

A Kamara FB-oldalán elindult a SZEBB-kampány. Hankó Zoltán, Szökő Éva és Szilvay András 

mellett közforgalmi gyógyszerészek beszélnek a kezdeményezés céljáról és mondják el a 

betegeknek szóló üzenetüket. 

https://www.youtube.com/watch?v=_xjbkyTrdo8  

https://www.youtube.com/watch?v=fVkRuFaFvEY  

 

Az MGYT szeptember 22-én tartotta a Gyógyszerészek Világnapja ünnepségét, ahol 

bejelentették a társaság 100 éves évfordulós rendezvényét is. Az összejövetelen dr. Horváth-

Sziklai Attila képviselte a Kamarát, akivel - kitüntetése alkalmából - a Gyógyszerészi Hírlap 

októberi számában és a www.mgyk.hu honlapon is - interjút olvashatnak. 

https://www.mgyk.hu/admin/data/file/20231005/hsza-2309.pdf  

 

Készítette: Dr. Koncz Mária 

 

 

Budapest, 2023. november 8. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Az MGYK-KKTSZ kiadványa 

Felelős kiadó: Dr. Süle András 

Szerkesztő: Dr. Koncz Mária 
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